



## 208.Blue Wildebeest

Nu azul (Sp), Streifengnu (G), Gnou bleu (F), Blouwildebees (Af). Nearly everyone calls it "blue wildebeest," though it is not actually blue (but in some lights its color could be interpreted as bluish gray). Also called black-bearded wildebeest.

**DESCRIPTION** The general color is dark silvery gray with a brown tinge. The beard is black.

**DISTRIBUTION** Southern Angola, western Zambia, northern and eastern Namibia, most of Botswana, western and southern Zimbabwe, and parts of Mozambique south of the Zambezi.

Formerly widespread in South Africa north of the Orange and Vaal Rivers; however, they were shot out by early European settlers except for relic populations in northwestern Cape Province and northern and eastern Transvaal, and game reserves in northern Natal. But today they are widely re-established on private ranches in all parts of South Africa, so the extent of their distribution (though not their absolute numbers) probably exceeds what existed before Europeans arrived.

## 208. Синий гну

Ну азул (Sp), Стрейфенгну (G), Гну блю (F), Блоувилдебиес (Af). Почти все называют его «синим антилопой гну», хотя на самом деле он не синий (но при некотором освещении его цвет можно интерпретировать как голубовато-серый). Также называется чернобородой антилопой гну.

**ОПИСАНИЕ** Общая окраска темно-серебристо-серая с коричневым оттенком. Борода черная.

**РАСПРОСТРАНЕНИЕ** Южная Ангола, западная Замбия, северная и восточная Намибия, большая часть Ботсваны, западная и южная части Зимбабве и части Мозамбика к югу от Замбези.

Ранее был широко распространен в Южной Африке к северу от рек Оранжевой и Вааль; однако они были расстреляны первыми европейскими поселенцами, за исключением реликтовых популяций в северо-западной Капской провинции и северном и восточном Трансваале, а также охотничьих угодий в северном Натале. Но сегодня они широко восстановлены на частных ранчо во всех частях Южной Африки, поэтому степень их распространения (хотя и не их абсолютная численность), вероятно, превышает то, что существовало до прибытия европейцев.